

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Friday, April 10, 1981

• 0941

The Chairman: Gentlemen, today we will resume consideration of our order of reference dated Thursday, February 26, 1981. We are resuming consideration of Vote 1, under Fisheries and Oceans.

FISHERIES AND OCEANS

General Summary

Vote 1—Fisheries and Oceans—Operating expenditures.....\$295,574,500

The Chairman: The witnesses are the representatives from the United Fishermen and Allied Workers' Union. We have with us Mr. Jack Nichol, the president; Mr. George Hewison, secretary-treasurer and Mr. Jack Lloyd, a fisherman. Perhaps if there are other members of your delegate here with you, you might like to introduce them and have them sit over there.

Mr. George Hewison (Secretary-Treasurer, United Fishermen and Allied Workers' Union): Okay. We have Mr. Eric Burnell, who is a Fraser River gill netter, who fishes the upper portion of the Fraser River. We have Mr. Larry Bayes, who is basically a big boat fisherman, halibut, herring and he fishes longline gear mainly—what is left of it—in the areas that are left for Canadian fishermen to fish. We have Mrs. Audrey Lloyd and she is the President of our Central Council of Womens' Auxilliaries and Mr. Mike Darnell who is our northern representative, based in Prince Rupert.

The Chairman: Do you have an opening statement?

Mr. Siddon: Madam Chairman, on a point of order. I appreciate that we asked for this special meeting in order to hear the union—and I know that they have been talking to departmental officials—but have we tried to determine if departmental officials could have been present this morning? Are there any here to hear the submissions of the witnesses?

The Chairman: I am aware that some members of the department are here.

Mr. Siddon: The minister was not able to attend or the parliamentary secretary?

The Chairman: It is not normal procedure for the minister to come to hear witnesses. I have never seen a minister come or sit at a meeting where witnesses come.

Mr. McCain: Madam Chairman, I cannot agree. In the past there have been ministerial appearances for such presentations as this and it is rather disappointing, at best, that he is not here this morning. This is of very major significance and I think we wish he were here to answer some of the questions that are certainly going to emanate from the presentation this morning.

La présidente: Monsieur Cyr.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le vendredi 10 avril 1981

La présidente: Messieurs, nous reprenons l'étude de l'ordre de renvoi daté du jeudi 26 février 1981. Nous reprenons l'étude du crédit 1^{er}, sous la rubrique Pêches et Océans.

PÊCHES ET OCÉANS

Sommaire général

Crédit 1^{er}—Pêches et Océans—Dépenses de fonctionnement.....\$295,574,500

La présidente: Nous avons comme témoins des représentants du Syndicat des pêcheurs et travailleurs assimilés. Il y a M. Jack Nichol, président; M. George Hewison, secrétaire-trésorier, et M. Jack Lloyd, pêcheur. Si vous êtes accompagnés d'autres membres de votre délégation, je vous prie de les présenter et de leur dire de s'asseoir là-bas.

M. George Hewison (secrétaire-trésorier, Syndicat des pêcheurs et travailleurs assimilés): D'accord. Nous sommes accompagnés de M. Eric Burnell, pêcheur aux filets maillants, qui pêche dans le haut Fraser. Il y a aussi M. Larry Bayes, pêcheur de flétan et de hareng. Il pêche à la palangre, ce qui devient de plus en plus rare, dans les endroits où les pêcheurs canadiens peuvent encore pêcher. Il y a aussi M^{me} Audrey Lloyd, présidente du Conseil central de la section féminine, et M. Mike Darnell, représentant du Nord, qui est basé à Prince Rupert.

La présidente: Avez-vous une déclaration préliminaire à faire?

M. Siddon: Madame le président, j'invoque le Règlement. Je sais qu'on a demandé de tenir une réunion spéciale pour pouvoir entendre le syndicat. Je sais que les témoins ont parlé à des fonctionnaires du ministère. Mais avons-nous essayé de savoir si des fonctionnaires du ministère ont pu être présents ce matin? Y en a-t-il qui sont venus pour entendre les témoins?

La présidente: Je crois que certains fonctionnaires sont présents.

M. Siddon: Le ministre n'a pas pu venir, ou le secrétaire parlementaire?

La présidente: Le ministre n'est pas normalement présent pour entendre les témoins. Je n'ai jamais vu un ministre assister à une réunion pour entendre les témoins.

M. McCain: Madame le président, je ne suis pas d'accord. Il y a eu des occasions où le ministre a été présent pour entendre des témoins, et je suis déçu qu'il ne soit pas ici. C'est une occasion très importante et nous aurions aimé qu'il soit là pour répondre aux questions.

The Chairman: Mr. Cyr.